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                                                                           ABSTRACT 

  Anew mathematical formula has been proposed to describe the behavior of the extinction 

coefficient as a function of ambient temperature and wavelengths for some of infrared materials. 

This formula has been derived depending on some experimental data of transmittance spectrum 

versus wavelengths for many ambient temperatures. The extensive study of the spectrum 

characteristics and depending on Bose-Einstein distribution led to derive an equation connecting 

the extinction coefficient or the absorption coefficient with the ambient temperature and 

wavelengths of the incident rays. The basic assumption in deriving process is the decreasing in 

transmittance value with increasing temperature is only due to changing in extinction coefficient 

values.  

 

 

الخلاصة 

حم اقخشاح معادنت سياظيت جذيذة نىصف انعلاقت بيه معامم انخمىد او معامم الامخصاص و دسجت حشاسة انىسط انمحيط 

نقذ اشخقج هزي انمعادنت اعخمادا عهى بعط . وانطىل انمىجي نبعط انمىاد انمسخخذمت ظمه مجال الاشعت ححج انحمشاء

انمىحىياث انعمهيت انمأخىرة مه مصادس خاسجيت مخخهفت وانخي حصف انعلاقت بيه قيم انىفاريت كذانت نهطىل انمىجي نعذة قيم مه 

ان انذساست انمكثفت و انمخعمقت نطبيعت هزي انمىحىياث و اسهىب حغيشها مع كلا مه انطىل انمىجي و .  دسجاث حشاسة انمحيط

ايىشخايه الاحصائي قادث انى وظع معادنت  حصف حغيش معامم انخمىد كذانت نهطىل -  واعخمادا عهى حىصيع بىص دسجت انحشاسة

ان الافخشاض الاساسي في عمهيت ايجاد هزي , انمىجي و دسجت حشاسة انمحيط وبانخاني حغيش انىفاريت مع دسجت حشاسة انمحيط 

انمعادنت هى اعخباس ان انخغيش انشئيسي في انىفاريت يعىد انى انخغيش في قيم معامم انخمىد وخيجت نخغيش دسجت حشاسة انىسط 

.  ان انىخائج انىظشيت نهمعادنت انمقخشحت اعطج حطابقا جيذا مع مجمم انىخائج انعمهيت انخي حمج دساسخها في هزا انبحث. انخاسجي
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